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Wyprowadzanie psów to nieustanny 
problem. Czworonogi brudzą, ich 
właściciele po nich nie sprzątają, 
ci którzy nie mają psów, złoszczą 
się. Spółdzielnia Mieszkaniowa 
Na Skarpie jako pierwsza w 
Toruniu chce tę sprawę rozwiązać 
kompleksowo i nowocześnie.

Odbieramy mnóstwo telefonów od lokatorów nie-
zadowolonych z tego, że psy brudzą. Na terenie sa-
mej nieruchomości „Jacek”, gdzie są cztery budynki 
7 lat temu było 117 psów. Dlatego wzorem zarządów 
innych miast chcemy zaproponować mieszkańcom 
zbudowanie „Placu dla twojego pupila” – mówi Rafał 
Markiewicz, administrator osiedla. 

Celem powstania takiego miejsca byłoby zmniej-
szenie ilości odchodów na trawnikach i chodnikach, 
a również edukacja.  Byłby to pierwszy tego typu 
obiekt w naszym mieście. Proponowana powierzch-
nia placu, to 11 na 63 metry, czyli ponad 600 me-

trów kwadratowych, w pobliżu bloku przy Konsty-
tucji 3 Maja 13 E-F.  Byłby to oznakowany, pokryty 
trawą i obsadzony krzewami plac, z wyznaczonym 
regulaminem, określającym obowiązki właściciela. 
Można by było wypuszczać tam psa bez kagańca i 
smyczy. Teren byłby ogrodzony, z dwoma wejściami, 
przy każdym z nich znalazłby się kosz z woreczkami 
foliowymi i miejscem na wyrzucanie odchodów. 
Właściciele mogliby odpocząć na ławeczkach, a dla 
pupilów zaplanowano elementy zabawowe, takie jak 
rura (tunel), kładka do przechodzenia, przeszkoda do 
przeskakiwania. Właściciel mógłby z powodzeniem 
pobawić się w tresera swojego pieska. - Ten plac to 

nie byłaby psia ubikacja, ale teren łączący wybieg 
dla czworonogów, miejsce do załatwiania ich potrzeb 
fizjologicznych, ale też miejsce relaksu dla właścicie-
li. Liczymy na to, że mieszkańcy sami sprzątaliby to 
miejsce z użyciem dostępnych na miejscu worecz-
ków, ale tak czy inaczej zapewniamy, że  gospodarze 
codziennie dbaliby o czystość placu.  Mamy nadzieję, 
że nasz pomysł spotka się z pozytywnym odzewem 
- dodaje Rafał Markiewicz. 

Masz zdanie w tej sprawie? Napisz do nas! 
widok@smnaskarpie. pl

Raj dla pupila, czyściej dla mieszkańców

Półkolonie letnie w osiedlowych klubach
spółdzielnia mieszkaniowa „Na skarpie” zaprasza dzieci (rocznik 2002 – 2005) do wspólnego spędzania wolnego czasu. półkolonie odbędą się w 
terminie 16 – 27.07.2012r. (pon.-pt.) w godz. 9.00 – 15.00.

W programie: Spotkanie ze Strażnikiem Miejskim, Straż Pożarna, Salon Zabaw „Figlowisko”, Muzeum Piśmiennictwa i Drukarstwa, seans w Kinie Cinema – City, 
Wojewódzki Ośrodek Ruchu Drogowego, Schronisko dla zwierząt „Jura – Park” w Solcu Kujawskim, Kręgielnia „De Paulo”, Komenda Miejska Policji, Muzeum Okręgo-
we „Ratusz”,   Planetarium i Geodium, Marsze na Orientację po Starówce, Centrum Zabaw „Kinderek”, Stadnina koni „Młyńska Struga” w Grabowcu.
Zapisy: klub „Zodiak” SM „Na Skarpie”  ul. Kardynała Stefana Wyszyńskiego 6  tel. 056 6486855 Ilość miejsc ograniczona

szymon Papke

Myślę, że to bardzo dobry 
pomysł, dobrze, żeby takie 
miejsce  się pojawiło, 
to rozwiąże problem 
zanieczyszczeń, które są 
wszędzie. Warunek jest 
jednak jeden- ludzie muszą 
zechcieć z tego miejsca 
korzystać właściwie. A to 
już kwestia kultury.

kinga andrzejewska

Nie mam psa, ale prze-
szkadzają mi zabrudzenia 
na chodnikach. Plac 
powstałby blisko mojego 
bloku, jestem mieszkanką 
jednego z budynków przy 
Konstytucji. Rzeczywiście 
problem jest tu duży, psy 
załatwiają się wszędzie, 
jeśli ten teren ograniczyłby 
brudzenie do jednego 
obszaru, to byłoby dobre 
rozwiązanie.

aurelia szczerkowska

Sam pomysł jest 
dobry, tylko warunkiem 
powstania placu byłoby 
umiejscowienie go w 
odpowiedniej odległości 
od sklepu, placu zabaw 
itp. Bloki w rejonie  CHU 
tworzą dużą aglomerację 
i taki teren, gdzie psy się 
będą załatwiać musiałby 
być odpowiednio umiej-
scowiony. 

Beata pośpiech

Myślę, że pomysł jest 
dobry, ale obawiam się, 
że elementy zabawowe na 
placu byłyby niszczone. 
Dużo zależy od dobrej 
woli mieszkańców. Sama 
mam psa, ma wprawdzie 
swoje ścieżki, ale na 
pewno zajrzałabym z nim 
najpierw na ten wybieg, 
zanim pospacerowaliby-
śmy dalej.

Renata Janiszewska

Ja też jestem mieszkanką 
terenu CHU. Uważam, 
że plac pupila, to bardzo 
dobry pomysł, byłoby czy-
sto, nasze dzieci byłyby 
bezpieczne, przestałyby 
się ciągle natykać na 
odchody, które są źródłem 
chorób. I estetyka by się 
poprawiła. Gratuluję spół-
dzielni pomysłu i trzymam 
kciuki za jego realizację. 


